
PROTOKÓŁ Nr L/2018

z L Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 24 sierpnia 2018 r. od godziny 1400 do 1617  w sali nr 9 Urzędu

Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,   

Tadeusz Perliński – Zastępca Burmistrza Wyrzyska, 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński– Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Paweł Pietrzak – Podinspektor ds. leśnictwa,

Rafał Głyżewski -  Podinspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

Wiesław Nowicki – Kierownik Ref. IRiGK,

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki,

Marcin Radeberg-Skorzysko – Kierownik Ref. ds. Zagospodarowania Przestrzennego.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAP w Wyrzysku,

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

 Marek Charczun - PWiK w Wyrzysku Sp. z o.o,

Anna Rzyduch – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Inni goście:

Mirosława Rutkowska-Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego,

Piotr Holc – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  
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Porządek sesji:

Przedkładam następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1)  zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 rok;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2018-2030;

3) Statutu Gminy Wyrzysk;

4)ustanowienia herbu, flagi i hejnału Gminy Wyrzysk oraz zasad ich używania;

5) wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej;

6)  przyjęcia  regulaminu  dostarczania  wody i  odprowadzania  ścieków na  terenie  Gminy

Wyrzysk;

7) przyjęcia projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji

z  budżetu  Gminy Wyrzysk na  realizację  zadań polegających na  wymianie  źródeł  ciepła

na proekologiczne urządzenia grzewcze;

8)  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości w trybie bezprzetargowym

na czas nieoznaczony;

9)  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  najmu  w  trybie  bezprzetargowym  na  czas

nieoznaczony nieruchomości położonej w Rudzie;

10)  określenia  przystanków  komunikacyjnych  oraz  warunków  i  zasad  korzystania

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Wyrzysk;

11) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku

za I półrocze;

9. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

10. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

oraz odpowiedziach na te interpelacje.
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11. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

12. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                               

13.  Wolne głosy i wnioski.

14. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Pan Stefan Rymer. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  12

radnych, tj. 80,0 % ustawowego składu organu (na 15 radnych).

Nieobecny radny, Józef Jasik, Piotr Kuna, Grzegorz Ozimina.

Ad. 3 Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan

Roman Łuka. 

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad,  a  następnie  zapytał,

czy do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Radny Roman Łuka powiedział, że na ostatnich posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Miejskiej

w Wyrzysku m.in. opiniowano  przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku za I półrocze 2018 r. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych

i Bezpieczeństwa oraz Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego poprosił o kopię materiałów

dotyczących  kontroli  przeprowadzonej  w  dniu  25  kwietnia  2018  r.  przez  Komisję  Rewizyjną

w  Ośrodku  Sportu  i  Rekreacji  w  Wyrzysku.  Radny  powiedział,  że  nie  ukrywa,  iż  bardzo  go

interesują sprawy sportu i rekreacji, a poza tym chciał się lepiej przygotować do dzisiejszej sesji.

Stąd  jego  uwaga  i  jednocześnie  przypomnienie,  że  Pan  Przewodniczący  ustalając  porządek

dzisiejszych  obrad  prawdopodobnie  zapomniał  ująć  to  zagadnienie.  Uważa,  że  autopoprawka

rozwiąże problem.

O godz. 14:07  na salę obrad przybył radny Grzegorz Ozimina.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  nie  usłyszał  jak  miałaby  brzmieć  autopoprawka

do przedstawionego porządku obrad?
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Radny  Roman  Łuka  powiedział,  że  nie  chciałby  narzucać,  ponieważ  to  Przewodniczący  ma

uprawnienia do wniesienia autopoprawki. Następnie dodał, że w obowiązującym Statucie Gminy

Wyrzysk w § 91 ust. 2 zapisano, że przedłożone wnioski i zalecenia pokontrolne są rozpatrywane

przez radę.

Przewodniczący Rady powiedział, że składa wniosek odwrotny, aby wniosku radnego Romana Łuki

nie rozpatrywać dlatego, że sprawa w tym temacie toczy się przed Radą i nie jest ona zapomniana.

Dzisiaj  radni  otrzymali  pismo  od  Pani  Kierownik  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w  Wyrzysku

i  odpowiedz  na  to  pismo  zostanie  udzielona.  Następnie  dodał,  że  wnioski  z  kontroli  Komisji

Rewizyjnej  zostały  złożone  w  miesiącu  czerwcu,  ustosunkowanie  złożone  również  zostało

w  miesiącu  czerwcu.  Nie  było  fizycznie  w  stanie  przygotować  realizacji  rozpatrzenia  tych

wniosków na sesji czerwcowej. W związku z tym podjął decyzję, iż wnioski te będą przez Wysoką

Radę rozpatrywane na najbliższej  sesji,  czyli  w  miesiącu wrześniu.  Dzisiaj  jest  pierwsza sesja

po okresie urlopowym ale również członkowie Komisji  w tym czasie mieli  inne zobowiązania.

Na pewno sprawa ta zostanie rozpatrzona przez Komisje Rady przed sesją wrześniową, a następnie

przez uchwałę rady  w formie uchwały na sesji wrześniowej. W związku z tym prosiłby, aby nie

ujmować tego w porządku obrad. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że prosi o wniesienie autopoprawki

w pkt. 8 ppkt. 9 wykreślenia słowa nieruchomości, ponieważ pojawił się on dwa razy. Podpunkt

winien brzmieć  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas

nieoznaczony  nieruchomości  położonej  w  Rudzie.  Następnie  Pani  Burmistrz  dodała,  że  prosi

o  wprowadzenie  w  pkt.  8  ppkt.  12,  czyli  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnego  obwodu

głosowania w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Spółka z o.o., ustalenia jego numeru, granicy oraz

siedziby obwodowej komisji  wyborczej  dla  przeprowadzenia wyborów do rady gminy,  powiatu

i sejmiku województwa oraz wyborów burmistrza.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  zostały  zgłoszone  trzy  wnioski.  Pierwszy  złożony

przez  radnego  Romana  Łukę,  drugi  wniosek  był  jego,  a  trzeci  Pani  Burmistrz.  Następnie

Przewodniczący  Rady  zapytał  kto  z  radnych  jest  „za”  umieszczeniem  w  porządku  obrad

w pkt. 8 ppk. 12?

W wyniku głosowania Rada, przy 13 głosach ,,za” wprowadziła  ww. projekt uchwały  do porządku

obrad jako podpunkt 12.

Następnie  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  jeżeli  radny  uważa,  że  nie  zgłaszał  wniosku,

a była to prośba o wprowadzenie do porządku obrad to on swoje stanowisko określił.
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Radny  Roman  Łuka powiedział,  że  w  związku  z  tym,  że  Pan  Przewodniczący  Rady  nie

zaproponował autopoprawki zatem on składa wniosek formalny,  aby taki punkt  wprowadzić do

dzisiejszego porządku. 

Przewodniczący Rady powiedział, aby radny podał treść wniosku formalnego. 

Radny  Roman  Łuka powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Spraw  Społecznych

i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  dyskutowano  nad

sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2018 r. wtedy poprosił, aby dostarczyć brakujące

materiały. Głosował za przyjęciem tego sprawozdania nie do końca przekonany. Następnie dodał,

że był pewien, iż ten punkt znajdzie się dzisiaj na sesji, ponieważ po co czekać od kwietnia do

września skoro już wszystko jest. W związku z tym składa wniosek formalny, aby zająć się w dniu

dzisiejszym rozpatrzeniem wniosków i zaleceń pokontrolnych. 

Przewodniczący Rady powiedział, że podtrzymuje swój wniosek odwrotny, aby tę sprawę w pełni

rozpatrywać  w  miesiącu  wrześniu  na  sesji,  ponieważ  rozpatrzenie  jej  wymaga  podjęcia  przez

Wysoką  Radę  stosownej  uchwały.  Dzisiaj  nie  jesteśmy  w  stanie  przygotować  takiej  uchwały.

Następnie dodał, że uważa, iż jego wniosek jest dalej idący jak Radnego Romana Łuki. 

Radny Roman Łuka powiedział, że przy rozpatrywaniu sprawozdania Komisji Rewizyjnej powinien

być ten dokument, a Przewodniczący go nie dołączył go.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  na  Komisji  nie  było  tak  postawionego  zarzutu,

że  on  nie  dostarczył  takiego  dokumentu.  Następnie  dodał,  że  porządki  obrad  komisji  ustalają

Przewodniczący Komisji, a nie Przewodniczący Rady więc mógł na komisji to zanegować.

Radny  Ireneusz  Przydział powiedział,  że  w  pełni  popiera  wniosek  Pana  Przewodniczącego,

aby  dzisiaj  tej  sprawy  nie  rozpatrywać,  ponieważ  wymaga  ona  dodatkowego  rozpatrzenia

i przygotowania przez wszystkie komisje. 

Przewodniczący  Rady zapytał  mecenasa  czy  jego  wniosek  może  być  uznany  jako  dalej  idący

jak wniosek Pana Romana Łuki?

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że wniosek Pana Przewodniczącego jest dalej

idący.  W związku z tym przegłosowanie wniosku Pana Przewodniczącego załatwi jednocześnie

wniosek Radnego Romana Łuki. 

Przewodniczący Rady zapytał,  kto z radnych jest  za tym, aby wniosek dotyczący  rozpatrzenia

uwag i złożonych wyjaśnień do tych uwag był rozpatrywany na komisjach, a następnie na sesji

wrześniowej?

W wyniku głosowania Rada, przy 8 głosach ,,za”, 2 głosach „przeciw” oraz 1 „wstrzymującym”

przyjęła wniosek Przewodniczącego Rady (2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu).
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Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji.

Przewodniczący  Rady poinformował,  że  protokoły  zwyczajowo  dostępne  były  do  wglądu

w  biurze  rady,  a  także  przed  sesją  i  była  zatem  możliwość  zapoznania  się  z  ich  treścią.

W związku z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionych

protokołów?

Uwag nie zgłoszono.

W  wyniku  głosowania,  Rada  jednogłośnie,  w  obecności  12  radnych  przyjęła  dwa  protokoły

z poprzednich sesji. 

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady poinformował,  że  informacje  zostały  przekazane  i  następnie  otworzył

dyskusję.

Radny  Roman  Łuka zapytał  na  jakim  etapie  realizacji  obecnie  znajduje  się  inwestycja

na ul. Parkowej w Wyrzysku pn. Wyrzysk – przebudowa ul. Parkowej wraz z dojazdem do szkoły

podstawowej i  basenu.  Następnie zapytał  o drogę wojewódzką,  która wcześniej  nazywana była

nr  194,  a  obecnie  nr  242.  Czy Pani  Burmistrz  czyniła  jakieś  starania  odnośnie  przyspieszenia

rozbudowy tej drogi na odcinku od Wyrzyska do końca Osieka i co w tej chwili dzieje się w tej

sprawie?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że 6 sierpnia został ogłoszony przetarg

na wykonanie odcinka ul. Parkowej o dł. 343 m, termin składania był do 20 sierpnia. Niestety nie

wpłynęła  żadna  oferta  na  wykonanie  tej  usługi.  W tym samym dniu,  gdy zamknięto  pierwsze

postępowanie  ogłoszono  drugie  i  w  tej  chwili  trzeba  czekać  na  zgłoszenie  się  potencjalnego

wykonawcy.  Termin  składania  ofert  upływa  5  września  2018  r.  Pani  Burmistrz  dodała,

że  ma  nadzieję,  iż  znajdzie  się  wykonawca,  który  podejmie  się  tego  działania,

choć dzisiejsze czasy i ten rok jest bardzo specyficzny, ponieważ inwestorzy borykają się z tym,

iż nie ma wykonawców, a jeżeli oni się znajdują to kwoty, które oferują przekraczają planowane

wydatki. Ma nadzieje, że w tym przypadku tak nie będzie. Następnie Pani Burmistrz podziękowała

Pani  Mirosławie  Rutkowskiej-Krupce  Wiceprzewodniczącej  Sejmiku  Wojewódzkiego,

która była wielkim orędownikiem na rzecz tej drogi. Dzięki jej zabiegom i temu, że jest bardzo

przychylna gminie Wyrzysk zdarzyło się tak, że ta droga została do realizacji włożona do budżetu

na  rok  2016  w  roku  2015.  Następnie  Pani  Burmistrz  dodała,  że  pilotuje  kwestie  wszelkich

informacji dotyczących przebudowy tej drogi. Niedawno, bo 21 sierpnia  pojawiła się informacja,

iż został ogłoszony przetarg na wykonanie tego zadania. Wykonawcy mają możliwość składania

6



ofert  do  2  października.  Termin  zakończenia  robót  budowlanych  to  671  dni  od  daty  zawarcia

umowy, a ostatecznego odbioru 701 dni od daty podpisania umowy. Pani Burmistrz powiedziała,

że  myśli,  iż  te  dwa  lata  będą  sprzyjały  temu,  aby  ta  droga  powstała.  Pierwszy  etap,

czyli naznaczenie drzew do wycinki już się odbył. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności  w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji

uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku podjętych na XLVIII sesji w dniu 21 czerwca 2018 r. stanowi

załącznik nr 4 oraz informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku podjętych na XLIX

sesji w dniu 19 lipca 2018 r stanowi załącznik nr 5. 

Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

Mirosława  Rutkowska  Krupka  –  Wiceprzewodnicząca  Sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego

powiedziała,  że  w  dniu  dzisiejszym  podpisywano  w  Krajence  z  wykonawcą  przystąpienie  do

modernizacji drogi Krajenka – Wysoka, w projekcie, aż do drogi Krajowej nr 10 także bardzo duża

inwestycja. Pierwszy przetarg nie był rozstrzygnięty, dlatego, że wykonawcy żądali bardzo wiele,

ponieważ jest ich na rynku mało, a pieniędzy unijnych i krajowych na roboty drogowe jest bardzo

dużo.  Na  tę  inwestycję,  która  kosztuje  64.000.000,00  zł  zabrakło,  aż  15.000.000,00  zł.

Na przetargi, które były rozpisane w tym czasie brakowało ponad 100.000.000,00 zł. W miesiącu

lipcu na sesji udało się utrzymać dwie inwestycje ważne dla północnej wielkopolski m.in. drogę

Wyrzysk  –  Osiek.  Przystępując  do  pracy  w  Sejmiku  zrobiła  bilans,  pojeździła  po  drogach

na wschodzi, zachodzie, południu i północy Wielkopolski i je porównała. Okazało się, że nasze

są  rzeczywiście  w  złym  stanie.  15.000.000,00  zł  dodatkowe  na  drogę  Krajenka  –  Wysoka

i  są  pieniądze  na  drogę  Wyrzysk  –  Osiek.  Przetarg  2  października,  dlatego,  że  są  niezbędne

procedury, ponieważ będzie to współfinansowane z środków Unii Europejskiej. Inwestycja będzie

realizowana  do  2021  r.,  ale  rozpocznie  się  w  tym  roku,  poprzez  dokonanie  wycinki  drzew.

Następnie  powiedziała,  że  przy okazji  drzew Osiek  –  Gołańcz,  nad  żadnym tematem tyle  nie

pracowała  co  nad  tymi  drzewami.  Okazało  się,  że  osoba  opiniująca  wnioski  rejonu  dróg

wojewódzkich  ze  Złotowa znowu poznajdowała  grzybki  na  drzewach i  temat  stanął.  Od nowa

trzeba będzie całą procedurę rozpoczynać i  wnioskować, aby pozytywna opinia  dla tych drzew

była,  aby można je było wyciąć.  Następnie Pani  Mirosława Rutkowska – Krupka powiedziała,

że  jest  teraz  bardzo ważny czas,  ponieważ jest  formowany budżet  na  następny rok.  Do końca

sierpnia zbiera ewentualne wnioski i propozycje, aby je oficjalnie zgłosić. 

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  miał  przyjemność  niejednokrotnie  atakować  Panią

Wiceprzewodniczącą  o  tę  drogę.  Słysząc  dzisiejsze  słowa  jest  bardzo  zadowolony.  Następnie
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zapytał, czy wycinka nie zostanie wstrzymana przez grzybki na tych drzewach, czy nie ma już

takiej możliwości?

Mirosława Rutkowska – Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego

powiedziała, że nie ruszyłaby inwestycja gdyby nie było pozytywnej opinii Generalnej Dyrekcji

Ochrony Środowiska. Przy każdej inwestycji jest to najtrudniejszy etap. Przygotowanie inwestycji

to minimum rok. 

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał, jaka kwota jest zabezpieczona na realizację tego zadania?

Mirosława Rutkowska – Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego

powiedziała, że jest to około 6.000.000,00 zł. 

Radny Ireneusz  Przydział powiedział,  że  ma  wielką  prośbę,  aby doprowadzić  do  wycinki  tych

drzew do 21 października,  ponieważ czasami  po 21 października  wszystkie  zapewnienia  mogą

„odlecieć”.

Mirosława Rutkowska – Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego

powiedziała, że trzeba po prostu iść do urn wyborczych, właściwie wybrać i postawić na ludzi,

którzy  pracują  dla  tego  terenu.  Następnie  dodała,  że  nie  może  takich  deklaracji  składać,

ponieważ są na to zawarte umowy. Wycinkę będzie robił Wojewódzki Zarząd Dróg Wojewódzkich.

Może poprosić, aby zaczęli tam coś robić, natomiast nie zna terminów jak są zawarte umowy. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że firma Pana Jopka wygrała przetarg i termin realizacji

jest do końca listopada. Dodał, że śledzi to na bieżąco i wie, że przetarg jest już rozstrzygnięty.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że korzystając z tego, że na sali jest pan Marek Charczun –

Przedstawiciel PWiK w Wyrzysku prosiłby, aby zainteresować się wszystkimi przepompowniami

w kierunku Żelazna, ponieważ wszystkie są zarośnięte zielskiem i bardzo brzydko to wygląda. 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1)  zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 rok;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 rok.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna głosowała następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek „przeciw”. Natomiast

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Grażyna  Urbanek  –  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  od  materiałów  przedstawionych

i omówionych na Komisjach otrzymano jeszcze dwa wnioski. Pierwszy jest to pismo Wojewody

przyznające  dotację  celową  na  2018  rok,  jest  to  kwota  96.075,90 zł,  a  dotyczy zwrotu  części

wydatków jakie  zostały poniesione  w ramach funduszu sołeckiego za  2017 rok.  Kwota  ta  jest

podzielona  w  zależności  jak  były  dokonywane  wydatki.  Część  są  to  dochody  bieżące,

a część wydatki bieżące. Drugi wniosek od Pani Dyrektor SAP o zwiększenie środków w planie

finansowym  z  przeznaczeniem  na  przewozy  dzieci  do  szkół  z  terenu  Gminy  w  2018  roku.

Ten wniosek jest powiązany z Wieloletnią Prognozą Finansową, ponieważ umowa będzie zawierana

na  rok  szkolny 2018-2019  w związku  z  tym nie  jest  to  zadanie  mówiące,  że  jest  to  ciągłość

działania tej jednostki i należy to umieścić w WPF. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 12 głosach „za” oraz 1 głosie „przeciw”.

Uchwała Nr L/417/2018 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2018-2030.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2018-2030.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna głosowała następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek „przeciw”. Natomiast

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że tak jak wspomniała przy autopoprawce do

budżetu również jest ona wprowadzana do WPF. Na komisjach był tylko jeden załącznik WPF, do

tego  dochodzi  załącznik  nr  2,  mówiący  o  przedsięwzięciach,  gdzie  są  pokazane  limity  jakie

są planowane na realizację tego zadania na lata 2018-2019. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 12 głosach „za” oraz 1 głosie „przeciw”.

Uchwała Nr L/418/2018 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

3) Statutu Gminy Wyrzysk;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2018-2030.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna  głosowała  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka  powiedział,  że jako Przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej czuje się

zobowiązany, aby wygłosić krótki komentarz na temat przyczyny i celu zaktualizowania Statutu

Gminy  Wyrzysk.  Radny  powiedział,  że  31  stycznia  2018  r.  weszły  w  życie  przepisy  ustawy

z 16 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie

wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. W związku z tym

Rada Miejska w Wyrzysku w marcu br. powołała ww. komisję w składzie: radny Stefan Rymer,

radna  Katarzyna  Kowalska,  radny  Piotr  Radwański  i  radny  Roman  Łuka,  która  wypracowała
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projekt  zmian niniejszego Statutu.  Radni  otrzymali  w dniu  dzisiejszym jego ostateczną  wersję.

Oczywiście uprzednio uwzględniono uwagi i propozycje poszczególnych radnych oraz opinię radcy

prawnego Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. Wśród istotnych zmian należy wymienić: inicjatywę

uchwałodawczą,  którą  będzie  posiadał  klub  radnych,  czego  wcześniej  nie  było  oraz  grupa

co  najmniej  200  mieszkańców  gminy  posiadających  czynne  prawo  wyborcze  do  organu

stanowiącego Gminy. Głosowanie jawne odbywać się będzie poprzez podniesienie ręki i naciśnięcie

odpowiedniego przycisku bądź dotykowo urządzenia umożliwiającego sporządzenie i utrwalenie

imiennego wykazu głosów radnych. Powołanie dodatkowej obligatoryjnej komisji skarg, wniosków

i petycji. W procedowanym obecnie projekcie Statutu w § porządek obrad nie uwzględniono punktu

interpelacje  i  zapytania  radnych.  Powyższa  kwestia  została  przepisana  z  przytoczonej  ustawy

z dnia 16 stycznia 2018 r., z której wynika, że interpelacje i zapytania muszą być składane w formie

pisemnej i publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej z odpowiedzią Burmistrza. Wyrzyski

Samorząd przez ostatnie lata nie próżnował i określone kwestie dotyczące poprawy funkcjonowania

całej  wspólnoty samorządowej  sukcesywnie wdrażał  w życie  np.  23 czerwca 2013 r  powołano

Młodzieżową  Rade  Miejską,  27  marca  2015  r.  dokonano  zmian  Statutu  w  6  osiedlach  miasta

Wyrzysk w celu zwiększenia szansy wyborów zarządów osiedlowych, 28 kwietnia 2017 r. podjęto

uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji

z mieszkańcami Gminy Wyrzysk.

Przewodniczący Rady powiedział, że na piśmie zostały złożone uwagi przez radnego Józefa Jasika,

który nie mógł uczestniczyć w obradach Komisji. Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa

oraz  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  postanowiły,  aby  te  uwagi  przekazać

mecenasowi, aby się ustosunkował, które można uwzględnić, a których nie. 

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że radny Józef Jasik zgłosił 11 pisemnych uwag.

Następnie  odczytał  pierwszą uwagę:  „W całej  treści  Statutu pozostawić zapis  „Przewodniczący

Rady” tak jak to jest w Statucie obecnie obowiązującym. Wprowadzenie zapisu „Przewodniczący” -

powoduje,  że  w  tym momencie  czytający  zastanawiać  się  będzie  o  jakiego  przewodniczącego

chodzi, jakiego organu dotyczy. Poza tym raz używany jest zapis „Przewodniczący” a innym razem

„Przewodniczący Rady” (§ 32.1, §92.3, § 93.2, §92.1)”.

Wyjaśniając  radca  prawny  powiedział,  że  znaczenie  pojęcia  „Przewodniczący”  używanego

w Statucie definiuje słowniczek pojęć w przepisie § 2 pkt. 5 uchwały. Pojęcie „Przewodniczący

Rady” z  § 32 ust.  1,  § 92 ust.  1 i  3 oraz § 93 ust.  2 należy zastąpić  zgodni ze słowniczkiem

„Przewodniczący”.

Radca prawny odczytał drugą uwagę: „Czy w Statucie nie należy określić siedziby (miejscowość)

Gminy?” Wyjaśniając radca prawny powiedział, że w Statucie nie należy określać siedziby organów

11



gminy,  gdyż  jest  to  kompetencja  Rady  Ministrów  (art.  4  ust.  1  pkt.  3  ustawy o  samorządzie

gminnym).

Radca  prawny  odczytał  trzecią  uwagę:  „W  §  4  ust.  2  występuje  odniesienie  do  ust.  1,

którego nie ma w tym §”.  Wyjaśniając radca prawny powiedział, że uwaga trzecia jest zasadna. 

Radca prawny odczytał czwartą uwagę: „Dotyczy § 9 projektu Statutu. Na mocy obowiązujących

przepisów jedynymi organami gminy są: wójt(burmistrz) i rada gminy. Z których rada upoważniona

jest  do  wyboru  ze  swego  grona:  przewodniczącego,  wiceprzewodniczących,  powołanie  komisji

stałych i  doraźnych. Zatem wchodzą w skład rady,  a nie stanowią jej  organów (rozstrzygnięcie

nadzorcze  wojewody  wielkopolskiego  sygn.  akt  KN-I.4131.1.57.2013.15)”.  Wyjaśniając  radca

prawny  powiedział,  że  organem  jest  wyodrębniony  w  celu  wykonywania  określonych  zadań

podmiot  –  osoba  lub  grupa  osób,  którego  kompetencje  określają  normy  zewnętrzne  albo

wewnętrzne. Cechami właściwymi organom są: określone kompetencje, skład, sposób wybierania,

czas trwania kadencji. Piśmiennictwo, doktryna i orzecznictwo za organy wewnętrzne rady uznaje

komisje rady (wyrok WSA w Warszawie z dnia 30 sierpnia 2017 r., sygn. akt II SA/Wa 1690/16).

Radca prawny odczytał uwagę piątą: „ Skoro sprawy ustanowienia herbu, flagi i hejnału oraz zasad

ich używania określono w oddzielnej uchwale, a art. 18 ust. 2 pkt. 13 wymienia tylko herb gminy

wydaje  się  być  zasadnym  dokonać  zapisu  w  odpowiednim  miejscu  Statutu  treść:  zasady

ustanowienia  i  używania  herbu,  barw  i  hejnału  Gminy  określa  się  w  odrębnej  uchwale”.

Wyjaśniając radca prawny powiedział, że ustanowienie herbu, flagi i hejnału nie stanowi materii

statutowej. Informacyjne wspominanie o istnieniu odrębnej uchwały w tym zakresie jest zbędne

bowiem takich odrębnych uchwał jest wiele i również o nich nie informuje się w statucie. 

Radca prawny odczytał  szóstą uwagę:  „W § 28 dopisać pkt.  6 o treści  interpelacje i  zapytania

radnych.  Wyjaśniając  radca  prawny  powiedział,  że  interpelacje  i  zapytania  są  zadawane

i odpowiedz na nie jest udzielana zgodnie z nowym przepisem art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie

gminnym (obowiązującym od nowej kadencji). „6. Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do

przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie wójtowi. Wójt, lub osoba przez niego

wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż w terminie 14 dni od

dnia otrzymania interpelacji lub zapytania.”

Radca  prawny  odczytał  uwagę  siódmą:  „W §  34  ust.  1  dopisać:  zgłoszenie  autopoprawki  do

projektu  uchwały,  udzielenia  głosu  burmistrzowi,  udzielenia  głosu  radcy  prawnemu  lub

ekspertowi”.  Wyjaśniając  radca  prawny  powiedział,  że  udzielenie  głosu  burmistrzowi,  radcy

prawnemu lub  ekspertowi,  bądź  wprowadzenie  autopoprawki  nie  są  to  wnioskami  formalnymi,

a takich dotyczy § 34 ust. 1 Statutu.
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Radca prawny odczytał uwagę ósmą: „W §41 ust. 1 po słowie „radnych” wpisać „komisja stała

Rady  Miejskiej”.  Wyjaśniając  radca  prawny  powiedział,  że  poprawki  do  protokołu  są  sprawą

techniczną. Na Komisjach Rady protokół z sesji nie jest omawiany ani przyjmowany. 

Radca prawny odczytał uwagę dziewiątą: „W § 44 ust. 2 dopisać pkt. 6 – datę i tytuł uchwały oraz

numer kolejny”. Wyjaśniając mecenas powiedział, że data i numer uchwały nie jest znany na etapie

składania projektu uchwały. 

Radca prawny odczytał uwagę  dziesiątą: „W § 51 ust. 4 dopisać nowe zdanie: W przypadku równej

liczby głosów „za” i „przeciw” głosowanie tajne powtarza się, chyba, że wynik ten rozstrzygnie

głosowany  wniosek”.  Wyjaśniając  radca  prawny  powiedział,  że  nakaz  głosowania  do  skutku

oznacza godzenie w prawo każdego z radnych do wyrażania własnego zdania i woli oraz przekonań

co do słuszności głosowanej materii (wyrok WSA w Lublinie z dnia 29 stycznia 2009 r., sygn. akt

III SA/Lu 418/08, LEX nr 522472).

Radca prawny odczytał uwagę jedenastą: „w § 19 po ust. 5 dodać ust. 6 o treści: Niezależnie od

wykorzystania elektronicznego systemu obsługi rady, biuro rady – na wniosek zainteresowanego

radnego  będzie  przekazywało  materiały  dotyczące  uchwały  projekt  budżetu  na  dany  rok,

sprawozdania w wykonania budżetu za I- sze półrocze oraz za cały rok w formie papierowej”.

Wyjaśniając  radca  prawny  powiedział,  że  Statut  ma  za  zadanie  określać  zasady  ustrojowe

i  doprecyzować  kwestie  określone  na  wstępie  tej  uchwały.  Propozycja  stanowi  kazuistyczny

wyjątek w statucie od przyjętych zasad. W praktyce stosowany, w Statucie zbędny. 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt Statutu, który był opracowany przez komisję również

był opiniowany przez mecenasa. Następnie jeszcze raz wrócił do komisji i taki projekt otrzymali

wszyscy  radni  więc  mieli  możliwość  składania  uwag  i  wniosków.  Wolą  komisji  było  to,

aby przekazać uwagi radnego Józefa Jasika Panu mecenasowi. 

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że na komisjach zastanawiano się również nad

§ 40 ust. 2 pkt. 7 i § 54 ust. 1. Uwagi te dotyczą tego, czy nie powinno być wykreślone pojęcie

głosów nieważnych. § 40 ust. 2 pkt. 7 „protokół z sesji powinien w szczególności zawierać przebieg

głosowania  poszczególnych  radnych  z  wyszczególnieniem  liczby  głosów  „za”,  „przeciw”,

„wstrzymujących się” oraz głosów „nieważnych”. Trudno byłoby sobie wyobrazić czym by był głos

nieważny w głosowaniu jawnym. Natomiast taki przykład można byłoby podać. Art. 25a ustawy

o samorządzie gminnym mówi, iż: „radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani komisji

jeżeli dotyczy to jego interesu prawnego. Można wyobrazić sobie sytuację,  że z uwagi na interes

radnego, został on zobowiązany do tego by nie brać udziału, a mimo tego to zrobił. W związku

z tym proponowałby,  aby zostawić „głosy nieważne”.  Natomiast  odnosząc się  do § 100 ust.  2

dotyczącego  określenia,  że  dokumenty  z  zakresu  działania  burmistrza  udostępniane
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są w poszczególnych referatach i określonych stanowiskach w dniach i godzinach przyjmowania

interesantów wydaje mu się, że uszczegółowienie byłoby problematyczne i być może sprzeczne

z ustawą z 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej. Art. 11b ust. 3 jest podstawą

do tego, aby w Statucie określić te zasady. Nie może nakazywać radzie, aby w Statucie określała

te szczegółowe zasady, ponieważ to ustawa mówi kto, w jakim terminie, w jaki sposób i na czyj

wniosek  udostępnia  te  dokumenty.  Natomiast  inne  szczegółowe  działania  np.  burmistrza,

czy  pracowników  urzędu  rada  również  nie  może  doprecyzować  dlatego,  że  wchodziłaby

w  kompetencje  organu  wykonawczego.  Zasady,  w  tym  zakresie   dotyczą  określenia,

które  dokumenty  są  dopuszczone  do  przekazania,  można  się  z  nimi  zapoznać  w  godzinach

przyjmowania interesantów. 

Radny Zbigniew Piotrowski powiedział, że na komisji zadał pytanie Przewodniczącemu Komisji

doraźnej dotyczące komisji, która od nowego Statutu będzie funkcjonowała. Skład każdej komisji

stałej jest 4 osobowy, natomiast rewizyjnej 3 osobowy. Radny ma obowiązek uczestniczyć zgodnie

z zapisem w Statucie w jednej komisji. Natomiast jeżeli będzie pięć komisji i w każdej 4 osoby to

komisje nie będą obsadzone, chyba, że radny wyrazi wolę bycia w dwóch komisjach, a jeżeli nie

wyrazi to co się wtedy stanie?

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że w propozycjach przepisów projektu nowego

Statutu § 10 jest ust. 5, który mówi, że radny może być członkiem najwyżej 2 komisji. Teoretycznie

jest  taka  możliwość,  że  skoro  radny  może  być  członkiem  najwyżej  dwóch  komisji

to będzie w jednej. Natomiast jest przepis, iż radny jest zobowiązany do brania czynnego udziału

w pracach rady,  czyli  także  organów wykonawczych.  Należy zwrócić  uwagę,  że  skład  komisji

rewizyjnej  jest  wprost  określony,  że  uczestniczą  w  pracy  przedstawiciele  wszystkich  klubów.

W interesie klubów leży to, aby radny w tej komisji uczestniczył. Natomiast jeżeli chodzi o nową

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji art. 18b ust. 2 mówi, o tym, iż w skład ww. komisji wchodzą

radni w tym przedstawiciele wszystkich klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje. Radca

prawny powiedział, że wątpi, aby taka sytuacja się wydarzyła. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały wraz z ze zgłoszonymi uwagami.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.
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Uchwała Nr L/419/2018 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

4) ustanowienia herbu, flagi i hejnału Gminy Wyrzysk oraz zasad ich używania;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie

ustanowienia herbu, flagi i hejnału Gminy Wyrzysk oraz zasad ich używania.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr L/420/2018 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

5) wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie

wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały. 
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Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa głosowała następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek

„wstrzymał  się”  od  głosu.  Natomiast  Komisja Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  głosowała

następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek „wstrzymał się” od głosu”.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że była wątpliwość co do zapisu i/lub,

dlatego w tej kwestii chciałaby oddać głos Panu mecenasowi. 

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że i/lub jest stosowaną formą w słowniku języka

Polskiego PWN. 

Radny Grzegorz Ozimina powiedział, że ostatnio miał przyjemność zajmować się sprawą przyłączy

wodociągowych w Pile i w Chodzieży. W procedowanej uchwale jest napisane, że przedsiębiorstwo

dostarcza i montuje licznik. Natomiast w tamtych jednostkach jest dodatkowo, że przedsiębiorstwo

zabezpiecza  i  montuje.  Zastanawia  się,  czy  nie  byłoby  lepiej,  aby  poszerzyć  ten  Regulamin

o te elementy, ponieważ to pozwalałoby wodociągom w pełni kontrolować element całości tego

przyłącza. Proponowałby, aby korzystać z doświadczeń innych.

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że szkoda, że ten pomysł nie wypłynął wcześniej,

ponieważ  ten  projekt  ma  specyficzną  procedurę,  która  wymaga  aby  był  uzgodniony

z  Państwowym  Gospodarstwem  Wodnym  Wody  Polskie.  Teraz  jest  już  po  etapie  uzgodnień.

Nie wie czy czasami Wody Polskie nie miałyby zastrzeżeń, że one nie uwzględniały tego elementu.

Przewodniczący Rady powiedział, że nad projektem uchwały rozmowy już się toczyły i jest to nie

do uwzględnienia na tym etapie.

Radny Grzegorz Ozimina powiedział, że może i na tym etapie jest nie do uwzględnienia, ale można

wziąć  to  pod uwagę przy przyjmowaniu następnego Regulaminu,  ponieważ wodociągi  co  roku

występują o zmiany. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr L/421/2018 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
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6)  przyjęcia  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  na  terenie  Gminy

Wyrzysk;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wyrzysk.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna głosowała następująco: 2 członków głosowało ,,za” oraz 1 członek „przeciw”. Natomiast

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr L/422/2018 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

7) przyjęcia projektu uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji

z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację  zadań  polegających  na  wymianie  źródeł  ciepła

na proekologiczne urządzenia grzewcze;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia

projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  postępowania  przy  udzielaniu  dotacji

z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację  zadań  polegających  na  wymianie  źródeł  ciepła

na proekologiczne urządzenia grzewcze;
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Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że w związku, że są zaproszeni goście

to  chciałaby krótko  powiedzieć  czego  dotyczy uchwała.  Następnie  powiedziała,  że  wychodząc

naprzeciw oczekiwaniom i potrzebom mieszkańcom, a jednocześnie chcą realizować jeden z celów,

czyli  osiągnięcie  poprawy  stanu  środowiska  i  zmniejszenie  uciążliwości  dla  mieszkańców

wynikających z zanieczyszczenia powietrza został przygotowany projekt uchwały, dzięki któremu

mieszkańcy będą mogli uzyskać dofinansowanie do wymiany kotłów pieców niskosprawnych na

niskoemisyjne  źródła  ciepła,  poprzez  zakup kotłów gazowych,  elektrycznych,  olejowych,  pomp

ciepła, wysokosprawnych kotłów klasy 5 na paliwa stałe. Z dotacji będą mogły skorzystać osoby,

które  chcą  wymienić  stare  na  nowe  źródła  ciepła.  Mechanizm  funkcjonowania  dotacji  jest

sprawdzony,  ponieważ  podobny  funkcjonuje  przy  przyznawaniu  dotacji  do  przydomowych

oczyszczalni ścieków. Dotacja z budżetu Gminy Wyrzysk będzie udzielona po podpisaniu umowy

z  Gminą  Wyrzysk  w  wysokości  50%  poniesionych  kosztów  inwestycji,  ale  nie  więcej  niż

5.000,00 zł.  Dzięki temu, że dzisiaj  procedowana jest  ta uchwała będzie możliwe wcielenie jej

w  życie  w  nowym  budżecie,  zostaną  zabezpieczone  środki  i  mieszkańcy  będą  mogli  z  tego

skorzystać.  Już  od  kilku  lat  funkcjonuje  możliwość  zapoznawania  się  z  projektami  uchwał  na

stronie internetowej.

Mirosława Rutkowska – Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego

powiedziała,  że 10 września odbędzie się  sesja nadzwyczajna,  przedmiotem obrad będą ogrody

działkowe. Wszystkich zainteresowanych serdecznie zaprasza. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że zapewnia, iż gmina Wyrzysk będzie

uczestniczyła  w  tychże  obradach,  ponieważ  mają  duże  doświadczenie  w  podejmowani  uchwał

na rzecz rodzinnych ogrodów działkowych i na pewno zabiorą głos w dyskusji. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr L/423/2018 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

8)  wyrażenia  zgody na zawarcie  umowy najmu nieruchomości  w trybie bezprzetargowym

na czas nieoznaczony;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie wyrażenia

zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr L/424/2018 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

9)  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  najmu  w  trybie  bezprzetargowym  na  czas

nieoznaczony nieruchomości położonej w Rudzie;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie wyrażenia
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zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony nieruchomości

położonej w Rudzie.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że chciała poinformować, że dzięki

temu, że zostanie podjęta uchwała stworzony będzie pierwszy żłobek w Gminie w budynkach małej

szkoły w Rudzie. Pani Burmistrz powiedziała, że zabiegała, aby Pani, która prowadzi dwa prywatne

przedszkola  w  innych  miejscowościach  zainteresowała  się  tymi  budynkami.  Pani  Małgorzata

Sakowicz prowadzi dwa prywatne żłobki  i trzy przedszkola w Pile oraz jeden żłobek w Kaczorach,

który powstał miesiąc temu. Zwróciła się do Wysokiej Rady z prośbą o to, aby takową uchwałę

podjąć. Jest to bardzo korzystne szczególnie dla mam, ponieważ Pani Małgorzata chce prowadzić

żłobek i przedszkole, które najpierw dostosuje za swoje pieniądze. Dodała, że zarówno żłobek i jak

i przedszkole będą otwarte od 6:30 do 17:00 oraz w ferie  i wakacje. Opiekę znajdą tam również

dzieci niepełnosprawne. Na komisjach Pani poinformowała, że przybliżony koszt pobytu dziecka

w żłobku to koszt 650,00 zł, a w przedszkolu 450,00 zł. Następnie dodała, że mieszkańcy i pani

sołtys  mogą  być  spokojni,  ponieważ  w  umowie  będzie  zapis,  że  rada  sołecka  będzie  mogła

korzystać z pomieszczeń dotychczas używanych. Pani Małgorzata Sakowicz jest bardzo otwarta na

współpracę z środowiskiem lokalnym i zapewniła, o co gmina zadba prawnie, aby rada sołecka

i  stowarzyszenie  działające  na  terenie  sołectwa  mogło  korzystać  z  pomieszczeń  dotychczas

używanych. Planowany termin otwarcia to 1 październik 2018 r. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr L/425/2018 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

20



10)  określenia  przystanków  komunikacyjnych  oraz  warunków  i  zasad  korzystania

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Wyrzysk;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie określenia

przystanków  komunikacyjnych  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  przystanków

komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Wyrzysk.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr L/426/2018 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

11) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku

za I półrocze 2018 r.;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie   przyjęcia

sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za I półrocze 2018 r.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt uchwały. 
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Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa głosowała następująco: 3 członków „za” 1 członek „wstrzymał się”

od  głosu.  Natomiast  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały. Następnie powiedział, że w związku z zaistniałą sytuacją postanowił

zmienić zdanie i będzie głosował przeciwko przyjęciu tego sprawozdania.

Radny Leszek Matuszewski  powiedział, że w poniedziałek podczas obrad komisji radni nie mieli

świadomości, iż wynikła taka kwestia z Ośrodkiem Sportu i Rekreacji w Wyrzysku. W tej chwili

również  będzie  głosował  „przeciw”  ponieważ  nikt  nie  wprowadził  radnych  w sprawę oraz  nie

przedstawił konsekwencji, o których pisze Pani Kierownik OSiR w Wyrzysku. 

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że w piśmie od Pani Kierownik jest wskazana

konieczność  podjęcia  uchwały przez  Radę w zakresie  wniosków i  zaleceń Komisji  Rewizyjnej

po  przeprowadzonej  kontroli  z  powołaniem  się  na  §  91.  W  § 91  ust.  2   jest  mowa  o  tym,

iż przedstawione wnioski i zalecenia pokontrolne są rozpatrywane przez Radę. Tutaj terminu nie

ma. Natomiast Pani Kierownik wspomina, iż brak zajęcia stanowiska przez Radę Miejską naraża

ją jako Kierownika OSiR, a także Radę Miejską w Wyrzysku na konsekwencje prawne wynikające

z pozostawania w bezczynności. Natomiast z tego co usłyszał przy przyjmowaniu porządku obrad

Rada podjęła zobowiązanie, że będzie rozpatrywała te wnioski i zalecenia więc konsekwencji jest

mu trudno sobie wyobrazić, ponieważ Rada nie odmawia rozpatrzenia. 

Radny  Roman  Łuka  powiedział,  że  chciałby  się  zwrócić  do  pana  mecenasa,  ponieważ  będzie

głosował przeciw. Następnie zapytał jak ma głosować „za” przyjęciem tego sprawozdania skoro do

końca nie jest przekonany i nie miał tak ważnych dokumentów?

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  żaden  radny  nie  musi  się  tłumaczyć  jak  głosuje.  Radny

wyraził swoje stanowisko i w pełni to szanuje nie żądając wyjaśnień. Jak również nie będzie go

przekonywał, czy jego rozumowanie jest prawidłowe czy nie. 

Radny Ireneusz  Przydział powiedział,  że  skoro  wystąpiła  kwestia  dlaczego  nie  znalazła  się  ta

kwestia  na  komisjach  w  związku  z  tym  uważa,  że  jest  to  wina  przewodniczących  komisji.

On  tak  jak  i  Przewodniczący  Rady  myślał,  że  będzie  to  rozpatrywane  w  miesiącu  wrześniu.

Skoro Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  uważa, że ten temat jest tak

naglący to powinien w swoim porządku to wprowadzić, a nie szukać winnych w innych osobach,

ponieważ wina jest jego. On nie wprowadził tego do porządku obrad i w związku z tym niech sam

ponosi konsekwencje, a nie próbuje obciążać inne osoby.

Radny Roman Łuka powiedział, że bardzo prosi pana mecenasa o odpowiedz. 

Ireneusz  Przydział  –  Radca  Prawny powiedział,  że  rozumie,  iż  ten  porządek  obrad  dotyczy

przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku
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za  I  półrocze  2018  r.  i  rozumie  dyskomfort  Pana  Przewodniczącego  Komisji,  ponieważ  skoro

dotyczy to I półrocza, a I półrocze nie zostało zamknięte i nie zostało podsumowana całość działań

Komisji Rewizyjnej, ponieważ wśród tych działań była także kontrola co, do której skutki jeszcze

nie wystąpiły to można czuć dyskomfort. 

Radny  Leszek  Matuszewski zapytał,  czy  jeżeli  sprawa  jest  nie  zamknięta  to  można  w  ogóle

procedować w sprawie sprawozdania skoro ta sprawa się jeszcze toczy?

Ireneusz Przydział – Radca Prawny powiedział, że dotyczy to przyjęcia sprawozdania. Aż i tylko

sprawozdania. 

O godz. 15:55 salę obrad opuścił radny Piotr Radwański.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  jako  Przewodniczący  Rady  ustala  porządek  obrad  sesji

i wobec tego informuje, że w miesiącu wrześniu ta sprawa zostanie rozpatrzona przez Wysoką Radę

w formie podjęcia stosownej uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała  podjęta  została  przy 7 głosach „za”,  3  głosach „przeciw” oraz

2 głosach „wstrzymujących się”.

Uchwała Nr L/427/2018 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

12)  w sprawie utworzenia  odrębnego  obwodu  głosowania  w  Szpitalu  Powiatowym

w Wyrzysku Spółka z o.o., ustalenia jego numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji

wyborczej dla przeprowadzenia wyborów do rady gminy, powiatu i  sejmiku województwa

oraz wyborów burmistrza.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie  utworzenia

odrębnego obwodu głosowania w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Spółka z o.o., ustalenia jego
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numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia wyborów do

rady gminy, powiatu i sejmiku województwa oraz wyborów burmistrza.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. Komisja

Rewizyjna  głosowała  następująco:  2  członków „za”  oraz  1  członek  „wstrzymał  się”  od  głosu.

Następnie  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 sierpnia br Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie  zaopiniowały projekt uchwały. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że zgodnie z przepisami wyborczym

organ na terenie którego znajduje się szpital przy informacji, że w szpitalu znajdzie się co najmniej

15 osób uprawnionych do głosowania winien powołać komisję, która w tym szpitalu to głosowanie

przeprowadzi. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 12 głosach „za”.

Uchwała Nr L/428/2018 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

O godz. 15:59 na salę obrad wrócił radny Piotr Radwański.

O godz. 16:00 Przewodniczący obrad zarządził 10 min. przerwy. 

O godz. 16:00 wznowiono obrady. 

Ad. 9 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji, nie podjęto. 

Ad.  10  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.
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Przewodniczący  Rady poinformował,  iż  w  okresie  międzysesyjnym tj.  16  lipca  218  r.  została

złożona interpelacja międzysesyjna przez radnego Romana Łukę. Interpelacja została przekazana

według właściwości do Starostwa Powiatowego w Pile, o czym radny został poinformowany. 

Ad. 11   Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Dyskusji nie podjęto.

Ad. 12   Wolne głosy i wnioski.

Radny Leszek Matuszewski  powiedział, że chciałby wrócić do punktu gdzie mówiono o uchwale

dotyczącej  przyjęcia  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  postępowania  przy  udzielaniu

dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła na

proekologiczne  urządzenia  grzewcze,  ponieważ  od  dłuższego  czasu  prosił  o  działania

proekologiczne i bardzo się cieszy, że takowe zostały wprowadzone oraz, że pracownik konkretnie

to wytłumaczył. Ponadto jest zadowolony, że udało się tę sprawę prawie całkowicie doprowadzić

do końca, ponieważ Pani Burmistrz utwierdza go w przekonaniu, iż te pieniądze w budżecie na

następny rok się znajdą. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że chciałaby zaprosić wszystkich do

udziału  w  uroczystości  obchodów  upamiętniających  1  września.  Pani  Burmistrz  powiedziała,

że  zaprasza  do  złożenia  hołdu  poległym  1  września,  zbiórka  o  godz.  11:45  przed  Urzędem,

a następnie złożenie wiązanek kwiatów pod pomnikiem poległych przy ul. Bydgoskiej. Następnie

Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  serdecznie  zaprasza  wszystkich  na  dożynki,  które  odbędą  się

2 września 2018 roku w miejscowości Falmierowo na boisku szkolnym. 

Przewodniczący obrad Stefan Rymer powiedział, że zapewne Sołtysi, Sołtyski i Przewodniczący

Zarządów Osiedli otrzymali już zawiadomienie o kolejnych zawodach wędkarskich, które odbędą

się  8  września  na  jeziorze  w  Młotkówku.  Przewodniczący powiedział,  iż  prosi  o  dotrzymanie

terminu zgłaszania drużyn, który upływa dnia 28 sierpnia w godzinach pracy urzędu. Wiąże się to

z kolejnymi sprawami organizacyjnymi zawodów. Przewodniczący dodał, że będzie bardzo przykre

jeśli któraś z drużyn zostanie zgłoszona po tym terminie bądź przyjedzie na zawodu bez zgłoszenia,

ponieważ trzeba się liczyć z tym, iż nagrody nie otrzymają. Następnie Przewodniczący powiedział,

że  wszyscy  Radni  otrzymali  zaproszenia  na  I  Biesiadę  Krajeńska  8  września  o  godz.  16:00.

Drużyna  zuchów  i  harcerzy  im.  Franciszka  Muracha  przebywała  na  wycieczce  w  Zakopanem

i przesłała serdeczne pozdrowienia dla wszystkich Radnych. 
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Ad. 13 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 16:17 Przewodniczący

Rady zamknął L sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska                   Przewodniczący Rady 
podinsp. ds. obsługi rady gminy     (-) Stefan Rymer
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